
 

Domanínské oslavy Václava a návštěva z Moravy 

Slušně / Otevřeně / Korektně 

Uvedu jen informace, které ve faktech popisují události uplynulého měsíce. Dle mého názoru by 
neměl následovat článek, jenž tyto informace bude uvádět na „pravou“ míru, v horším případě bude 
o mně něco nepěkného tvrdit. To uvidíte, poznáte v tomto čísle okamžitě. 

Václav 

Jako starosta obce jsem převzal a ctil domanínské pravidlo, že se patron naší obce slaví o víkendu, 
který je 28. září nejblíže. Pokud se jednalo o prostřední středu, pak se oslavovalo před o víkendu 24. a 
25. září. Nikdy se termín neřídil tím, zda mají čas kolotočáři, farář nebo zda důležité osoby obce 
chtěly soukromě odjet pryč ze vsi na prodloužený víkend. Je to takový domanínský zákon. Letos 28. 
září připadlo na čtvrtek. Na sobotu 30. září, kdy oslavy našeho patrona měly v souladu s pravidlem 
proběhnout, nám starostka obce naplánovala na náves svoz odpadu do kontejnerů.  

Návštěva z Moravy, přátelství Domanína s Domanínem 

Z moravského Domanína k nám přijelo 9. září více než třicet občanů. Mezi nimi nechyběli starosta a 
místostarostka obce, zastupitelé spřátelené obce a další občané, kteří se za námi chtěli podívat. 
Žádný spolek turistů, ale návštěva z daleka na nejvyšší úrovni. Jejich příjezd nebyl spontánní, ale 
plánovali ho několik týdnů dopředu, zajištovali dopravu, dary. O jejich příjezdu nebyla žádná 
informace v našem Domanínském Zpravodaji (srpen, září). Osobně jsem se tuto informaci dozvěděl 
oficiálně dva dny před příjezdem, kdy jsem se na to přímo zeptal. Co naplat, že buduju vztahy 
s moravským Domanínem od roku 1998, že tam mám několik známých, že jsem byl starostou obce a 
jsem stále členem zastupitelstva (dle webových stránek obce se jedná prý o vrcholný orgán obce).  
Nevěděl jsem o příjezdu Domaňáků, nevědělo to Zastupitelstvo obce Domanín u Třeboně, nemohly 
to vědět ani starostka obce či šéfredaktorka Zpravodaje, protože ty by to občanům řekly. Když ne 
Zpravodajem, tak třeba rozhlasem. Já jsem si nějak poradil, ale mnozí občané by se rádi s Moraváky 
také setkali a oni s nimi. Někteří byli u družby již v sedmdesátých letech. Hledali tamtoho brejlatýho, 
co byl u nich, tamtu s dlouhými vlasy. Divili se, že jim šlo naproti tak málo lidí. Mezinárodní škoda na 
několik let, než zase přijedou.  

Pozn.: V roce 2017 byli o příjezdu Domaňáků informováni všichni občané Domanína prostřednictvím Zpravodaje, plakátů 
apod.  

         Martin Kolík 

 


